

**PERTUBUHAN KELAHIRAN MURUT PRIBUMI SABAH (BORNEO
MURUT NATIVE ORGANIZATION SABAH) (BORNEO)**

0165-11-SBH

Dewan Saraguna Ambual, Peti Surat 774, 89008 Keningau, Sabah, Malaysia

**SESI ENDENGARAN AWAM JAWATANKUASA PILIHAN KHAS
BERHUBUNG PERNAMBAHBAIKAN PROSES PILIHANRAYA
MALAYSIA. Kota Kinabalu, Sabah 25 dan 26, November, 2011**

SALAM 1 MALAYSIA

**SALAM HORMAT YB DATUK PENERUSI DAN SALAM HORMAT KEPADA
YANG BERTAMBAH HORMAT - YANG BERTAMBAH HORMAT AHLI PANEL JAWATANKUASA
PILIHAN KHAS PARLIMEN DALAM USAHA PENAMBAHBAIKAN SISTEM
PILIHANRAYA MALAYSIA. PARA PEGAWAI, TAN SRI2, DATUK2, DATIN2,
TUAN-TUAN DAN PUAN-PUAN YANG DIHORMATI SEKALIAN.**

**IZINKAN SAYA MEMULAKAN BICARA PADA PAGI YANG MULIA INI.
SAYA RALIS KANDOI KETUA PENERANGAN BORNEO DAN RAKAN
RAKAN LAIN MEWAKILI PERTUBUHAN. TERIMA KASIH KERANA MEMBERI
KESEMPATAN UNTUK MENGEMUKAN BEBERAPA PENDAPAT MENGENAI
DENGAN PENAMBAHBAIKAN SISTEM PILIHANRAYA MALAYSIA.**

**PERTUBUHAN BORNEO MENGUCAPKAN SYABAS DAN TAHNIAH
KEPADA PERAJAAN MALAYSIA YANG MENGAMBIL LANGKAH YANG
BERANI DAN TELUS UNTUK MENUBUHKAN JAWATANKUASA PILIHAN KHAS**

PENAMBAHBAIKAN SISTEM PILIHANRAYA MALAYSIA. PERTUBUHAN DITUBUH DAN BERDAFTAR OLEH ROS PADA 13 JANUARI, 2011 MEWAKILI SUARA DAN ASPARASI SUKU DAN ETNIK MURUT SABAH, BORNEO.

BORNEO MERASA BANGGA ATAS TINDAKAN KERAJAAN YANG SENTIASA DINAMIK DAN RESPONSIB TERHADAP KEHENDAK RAKYAT UNTUK MENJADI MALAYSIA SEBUAH NEGARA YANG MENGAMALKAN PROSES DEMOKRASI BERPARLIMEN YANG TELUS.

DALAM USAHA INI, MEMANG PENDAPAT BERBEZA NAMUN SETIAP RAKYAT MALAYSIA MEMPUNYAI TANGGUNGJAWAB UNTUK MENENTUKAN NEGARA INI MENGAMAL PROSES PILIHANRAYA YANG TELUS DAN BERSIH. DAN SUDAH TENTULAH LANDASAN INI ADALAH SATU AGENDA YANG DITUNGGU TUNGGU OLEH RAKYAT MALAYSIA SEKIAN LAMA.

DETIK DEMOKRASI BERMULA HARI INI DENGAN PENUBUHAN JAWATANKUASA INI, WALAUPUN AGAK LEWAT, ITS BETTER THAN NEVER DENGAN IZIN PERTUBUHAN BORNEO, MENYOKONG USAHA MURNI INI DEMI KESEJAHTERAAN RAKYAT DAN NEGARA. KAMI PASTI TENTU SEKALI BANYAK YANG AKAN DI BUAT ATAU DIGUBAL, SAMA ADA SECARA PENTADBIRAN ATAU DARI ASPEK PERLEMBAGAAN. KAMI FAHAM BANYAK PERKARA YANG TIDAK PERLU TERGESA GESA KHUSUS DARI PERUNDANGAN DAN PERLEMBAGAAN DAN ADA JUGA PERKARA YANG BOLEH DILAKSANAKAN DALAM MASA YANG TERDEKAT. YANG PENTING KERAJAAN DENGAN IKHLAS DAN TELUS INGIN BERTINDAK DALAM USAHA PENAMBAHBAIKAN SISTEM PILIHANRAYA MALAYSIA.

TERIMA KASIH.

1. Indelible ink (dawat kekal)

Borneo bersetuju penggunaan dakwat kekal atau indelible inik. Ini akan dapat membentras dua kali atau "double voting" dengan izin dalam beberapa kali pilihanraya Sabah adalah diantara penyumbang pengundi HANTU yang melampaui keraguan munasabah dan perkara ini sudah pun dibawah beberapa kali kepada SPR dan Kerajaan "we cannot just sweep all the dirt under the carpet" dengan izin tidak ada langkah yang bernas telah dilakukan selama ini. Lihat sahaja lebih 42, 0000 pengundi berdaftar yang dipamerkan. Yang dianggap sebagai pengundi yang diragui, dan di Sabah pengundi hantu Tuhan sahaja yang tahu berapa banyak bilangannya, persoalannya kenapa itu boleh terjadi, siapa yang bertanggungjawab. Its an act of TREASON, individu atau kumpulan harus dihukum. Sudah sampai masanya SPR harus telus bergiat dengan lebih bersih lagi mengatasi masalah yang berleluasa ini. Dalam hal ini buku tulisan mutalib MP bertajuk Palsu Merampas Hak Anak Sabah boleh dibuat rujukan. Kita tak hendak PRU13 perkara seumpama ini masih berlaku. PEMBERSIHAN daftar pengundi harus dilakukan SEKARANG!

2. TEMPOH BERKEMPEN - 8 hingga 10hari

Ahli-ahli yang berhormat, sesetengah kumpulan inginkan kempen yang panjang 14 hingga ke 21 hari. Borneo berpendapat terlalu panjang dan ini sudah tentu tidak mendatangkan maanfaat, kerana ini membabitkan wang yang banyak. Khusus di Sabah dan Sarawak, dimana system perhubungan "the cost of transportation and other miscellenous expenses for party personels" dan yang paling mahal. Kedua ia akan menggalakan rasuah dan usaha memancing undi.

"Aspiring candidate" atau calon berpotensi dan mempunyai niat bertanding dan menjadi wakil rakyat, sepatutnya sudah lama turun padang dan berbakti kepada rakyat yang diwakili. Dan Calon sepatutnya sudah berkempen hari-hari-365 hari/setahun, justeru iru kenapa nak panjangkan tempoh mengundi? BORNEO cadangkan 8 hingga 10 hari adalah paling ideal untuk berkempen.

3. UNDP/UNDI AWAL BAGI ANAK SABAH BERKERJA DI SEMENANJUNG.

Tersebut sebilangan besar rakyat Sabah : 40,000 – 60,000 satu bilangan yang agak besar berkerja di Semenanjung : khususnya di Johor Bahru, Selangor dan Pinang. BORNEO berpendapat sebilangan besar daripada angka ini adalah layak dan berhak untuk membuang undi kepada calon-calon mereka suka maka ada baik sekiranya SPR menyediakan suatu mekanisme kaedah yang baik agar mereka boleh mengambil langkah dalam proses pilihanraya.

4. AUTOMATIC REGISTRATION, BERUMUR 21

BORNEO tidak bersetuju dengan pendaftaran otomatik apabila seseorang itu memangkau umur 21 tahun disebabkan beberapa faktor yang akan memberi kesan yang buruk.

1. Disebabkan Kad Pengenalan atau MYkad senang diperolehi oleh pihak tertentu, terlalu banyak kes warga Negara asing atau PTI memperolehi mykad, yang disebabkan oleh sindiket. Maka andainya ia dibuat secara otomatik maka sukar untuk kita mengetahui pendaftaran itu sah atau tidak.

Solusi :

- a) Warganegara Malaysia harus membuat pendaftaran di Pejabat Pendaftaran sendiri atau mana-mana pejabat atau agensi yang telah disediakan dan diamanahkan oleh kerajaan dengan membawa sijil Lahir (ori) dan sijil lahir bapa dan emak menunjukkan mereka adalah warganegara Malaysia, surat akuan daripada Ketua Derah, Ketua Kampung dan surat sumpah yang di tanda tangani oleh Pesuruhjaya Sumpah. Proses agak mengambil masa, tetapi kita mahu yang terbaik.

Namun semua maklumat tepat akan diperolehi pada masa individu mendaftar, dan secara tidak langsung akan membentras pengundi-pengundi yang tidak sah.

Namun semua maklumat tepat akan diperolehi pada masa individu mendaftar, dan secara tidak langsung akan membentras pengundi-pengundi yang tidak sah.

- b) BORNEO juga mencadangkan dalam proses penukaran MYKAD yang baru diperkenalkan proses yang sama harus di gunakan. "it's a tedious work but in the end, you solve the mother of all problem" dengan izin.

PENUTUP :

Undi memang penting dalam politik tetapi jangan kerana mahu undi yang majority kita sanggup menjual bangsa dan keturunan kita dengan memberi kad pengenalan palsu kepada RTI. Oleh itu, saya akhiri bicara ini dengan satu peribahasa Latin "SALUS POPULI SUPREMO LEX" yang bermaksud keselamatan rakyat adalah ^{hukum} perkara yang paling tinggi. Bertolak dari faktor tersebut diatas BORNEO amat mengharapkan agar pihak SPR dapat membersihkan "arang yang mengotori" Daftar Pemilik Negara: Malaysia tercinta ini.

Sekian dan Terima kasih.